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 Zápis z 2. jednání  Výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a 
legislativu ZHMP  

 
 
Datum konání:     20. 2. 2013 od 17,00 h do 19,00 h 
Přítomni:              dle prezenční listiny 
 
 
 
1. Program 2. jednání  
Z důvodu nepřítomnosti Ing. Juránka bude Zpráva o činnosti SS HMP za rok 2012 
zařazena na program 3. jednání VBTVSL. 
Upravený program byl odsouhlasen všemi přítomnými členy (5-0-0). 
 
Za omluveného J. Slezáka byl ověřovatelem zápisu z 2. jednání schválen JUDr. L. Ledl 
(5-0-0). 
 
2. Kontrola zápisu 
Zápis z 1. jednání byl schválen bez připomínek (5-0-0).  
 
 
 
3) Plnění úkolů 
 redukce billboardů  

Předseda P. Hána informoval členy výboru, že na základě podnětu MUDr. Schwarze k 
redukci billboardů okolo komunikací (viz zápis z 16. 1. 2013)  jednal s Ing. Heroudkem, 
předsedou Výboru pro dopravu ZHMP.  
Ing. Heroudek přislíbil projednání problému ve Výboru pro dopravu ZHMP. 
 
 
 
4. Bezpečnostní opatření u objektů Židovské obce v Praze (ŽOP) 
P. Hána krátce uvedl písemnou žádost předsedy ŽOP o podporu výstavby bezpečnostních 
prvků v okolí židovských objektů v ul. Maiselově a Belgické. 
diskuze: 
Ing. Beran informoval o velmi vstřícném přístupu hl. města Prahy a realizaci 
požadovaných řešení ŽOP. Již v roce 2003 byla Radou HMP projednána bezpečnostní 
opatření, usnesením č. 0309 z 18. 3. 2003 byly schváleny fin. prostředky ve výši 5,6 mil. 
Kč na výstavbu 7 kamer MKS a usnesením č. 1838 z 25. 11. 2003 byly schváleny fin. 
prostředky ve výši 1 mil. Kč na dopravně bezpečnostní opatření v okolí objektů ŽOP. 
Ministerstvem vnitra ČR i Židovskou obcí v Praze byla vždy přislíbena finanční 
spoluúčast, ale nebyla nikdy realizována. Rozdíl také nastal v přístupu MČ Praha 1. 
P. Hána  - upozornil i na jiné možnosti získání finančních zdrojů – např. projekty MV ČR. 
JUDr. Ledl – zmínil, že přiložené vyjádření BIS není příliš přesvědčivé, a vyslovil 
přesvědčení, že z hlediska bezpečnostního rizika jsou ohrožena místa s větší koncentrací 
osob a nikoli hřbitov či školy. Uvítal by přibližnou finanční náročnost projektu, protože 
mnoho opatření realizovaných v Praze jsou hrazena pouze z prostředků HMP a přísliby 
organizací o finanční spoluúčasti nejsou realizovány. 
JUDr. Teska Arnoštová – navrhla oslovit MV ČR a požádat důrazněji o finanční 
spoluúčast. 
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P. Hána – úkolem tohoto výboru není řešení finančních záležitostí, ale pouze se vyjádřit 
k žádosti ŽOP z bezpečnostního hlediska. 
JUDr. Děvěrová  - informovala o jednání pana primátora s ministrem vnitra a o dopisu z 1. 
2. 2013, ve kterém je požadováno stanovisko MV ČR, zda registruje konkrétní  poznatky 
či jiné skutečnosti nasvědčující zvýšenému bezpečnostnímu riziku.  
Mgr. Vondrášek - policie obdrží pravidelně v období svátků slavených touto komunitou 
diplomatické nóty a značné množství žádostí o zvýšenou kontrolu objektů. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP podporuje 
navrhovaná bezpečnostní opatření uvedená v žádosti ŽOP. 

hlasování 6-0-0 
(přišla Teska Arnoštová) 

 
 
 
 
5a) Zpráva KŘ policie HMP k bezpečnostní situaci HMP za rok 2012 
Podrobný komentář ke zprávě za rok 2012 provedl ředitel KŘ policie HMP. Zmínil, že 
policie zaznamenala v lednu 2013 po vyhlášené amnestii zvýšený nápad TČ (+ 2,6 %) a 
k 19. 2. 2013 eviduje policie 114 amnestovaných osob (majetkoví recidivisté). Informoval 
o problémech vzniklých v souvislosti se zájezdy dánských studentů do Prahy a o řešení 
následků jejich návštěvy (všechny škody jsou nahrazeny). Policie s povděkem zhlédla 
reportáž TV Nova, kde si tito studenti stěžují na „pronásledování“ policie, což je odrazuje 
od další návštěvy hl. města Prahy.  
diskuze: 
P. Hána – poděkoval za velmi dobře zpracovanou prezentaci a pozitivní výsledky policie. 
Problém ještě vnímá ve vysokém podílu zjištěných trestných činů na OŘ Praha IV (33,3 
%). 
Mgr. Vondrášek – uvedl, že na pozitivních výsledcích se významnou měrou podílí 
Městský kamerový systém HMP. K řešení problémů na OŘ Praha IV sdělil, že proběhlo 
jednání k personálnímu posílení na OŘ Praha IV (Praha 4 a Praha 10). 
JUDr. Teska Arnoštová –  dotázala se, zda jsou ve statistice majetková kriminalita 
uváděny všechny přestupky nebo pouze TČ nad 5 000 Kč. 
Mgr. Vondrášek – jsou zde evidovány skutky nad 5 000 Kč. 
Ing. Košťál - dotázal se na statistické vykazování trestné činnosti. 
Mgr. Vondrášek – změnu může přinést pouze novela trest. zákona. 
Ing. Šenarová - opětovně vyslovila domněnku, že statistika PČR není vykazována správně. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere zprávu Policie 
ČR k bezpečnostní situaci HMP za rok  2012  na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
 
 

 
 
 

5b) Zpráva ZZS HMP k bezpečnostní situaci HMP za rok 2012 
Ředitel MUDr. Schwarz vnímá rok 2012 jako nejhorší za poslední roky, vzrostl počet 
ošetřených, převažuje agresivita vůči sobě či okolí, stouply nehody sanitních vozidel, 
zvýšil se počet úmyslně poškozených sanitních vozů, nemocnice nejsou připraveny na 
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legislativní změny, stále jsou řešeny komplikace při práci – obtížné předávání 
pacientů.Vyslovil názor, že problémy po přijetí nové legislativy MZ ČR k 1. 4. 2013 
budou dále eskalovat. Zmínil odpověď ministra zdravotnictví, že máme přes odbor 
MHMP pokutovat zdravotnická zařízení. Poděkoval řediteli HZSP za pomoc při 
narůstajícím počtu manipulací s obtížně transportovanými pacienty.  
diskuze: 
P. Hána – dotázal se na příčiny nárůstu avizovaných pacientů. 
MUDr. Schwarz - komplikace s avizováním pacientů na intenzivní lůžka souvisí s novou 
legislativou MZ ČR, bez avíza nemůžeme pacienta předat, nejsou zřízena kontaktní místa 
v nemocnicích, avizování pacientů je složitější a prodlužuje se čas přijetí a zhoršuje se 
kvalita poskytnuté péče. Zmínil také problémy s pozdními platbami od VZP. 
P. Hána – požádal JUDr. Teska Arnoštovou a Ing. Kloudovou, které jsou členkami výboru 
pro zdravotnictví, sociální a bytovou politiku, aby na jednání problém s avizováním 
pacientů otevřely. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere zprávu ZZS 
HMP k bezpečnostní situaci HMP za rok  2012  na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
 
 
5c) Zpráva HZS HMP k bezpečnostní situaci HMP za rok 2012 
Řed. plk. J. Pešek požádal o projednání ročních výsledků HZSP na příštím jednání, kdy 
budou konečná data. Krátce zmínil statistiku za leden 2013. 
Navrhl předsedovi výboru uskutečnit jednání v dubnu 2013 jako výjezdní, a to na HS 
Holešovice. 
P. Hána poděkoval za pozvání, detaily výjezdního zasedání výboru plánovaného na 17. 4. 
budou upřesněny v měsíci březnu. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere zprávu HZS 
HMP k bezpečnostní situaci HMP za leden  2013  na vědomí. 

hlasování 6-0-0 
 
 
 
5d) Zpráva MP HMP k bezpečnostní situaci HMP za rok 2012 
Ing. Šuster krátce okomentoval statistické údaje za uplynulý rok.  
Předseda P. Hána poděkoval za dosažené výsledky. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere zprávu MP 
HMP k bezpečnostní situaci HMP za rok  2012  na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
(vzdálila se Krobová Hášová) 

 
 
Informace o záměru na realizaci veřejné zakázky na dodávku vozidel pro MP HMP 
Ing. Šuster seznámil výbor se schváleným záměrem na realizaci veřejné zakázky (usnesení 
Rady HMP č. 226 z 19. 2. 2013). 
diskuze: 
P. Hána – poděkoval za včas předloženou písemnou informaci (před jednáním 
Zastupitelstva HMP). 
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JUDr. Teska Arnoštová – podivila se nad záměrem realizovat veřejnou zakázku v tak 
vysoké hodnotě v době, kdy trend nákupu vozidel je jiný a ceny nových vozů klesají. 
Dotázala se, zda bude již na jednání ZHMP dne 28. 2. předloženo odůvodnění této 
významné veřej. zakázky (dle zákona 137/2006 Sb.) a zda bude zadání vyhlášeno jako 
centrální zadání MHMP. 
JUDr. Děvěrová – Magistrát nemá právní subjektivitu. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere Informaci o 
záměru na realizaci veřejné zakázky na dodávku vozidel pro MP HMP na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
 
 
 
Informace k tisku do Rady HMP – záměr organizačních změn v MP HMP v r. 2013 
Informaci uvedl ředitel Ing. Šuster. V první fázi dojde ke změně struktury vyššího 
managementu, druhá fáze bude řešit nižší organizační články a ve třetí fázi se určí priority 
pro organizační součásti přímého výkonu služby. Změny, které se dotknou zásadním 
způsobem funkčnosti MP, budou v předstihu projednány ve Výboru pro bezpečnost, 
transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP. 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu bere Informaci o 
záměru organizačních změn v MP HMP v r. 2013 na vědomí. 

hlasování 5-0-0 
 
 
 
 
6. Zpráva o činnosti SS HMP  
Omluveného Ing. Juránka, ředitele SS HMP, zastupoval 1. náměstek JUDr. Burďuch, 
který podal krátkou informaci o aktuálním stavu veřejné zakázky na nákup 12 odtahových 
vozidel. 
diskuze: 
JUDr. Teska Arnoštová – dotázala se na důvod změn vstupu do budovy MHMP. 
JUDr. Burďuch – SS HMP řeší úpravu režimu vstupu do budovy s odd. hospodářské 
správy MHMP. 
JUDr. Děvěrová – informovala, že návštěvy budou vstupovat do budovy přes recepci 
hlavním vchodem z Mariánského nám., zadní vstup bude určen pouze pro zaměstnance. 
Ing. Šenarová – vyslovila nesouhlas se změnami a opatřeními učiněnými ve vestibulu 
MHMP. Naopak pochválila předsedu P. Hánu za velmi aktivní přístup a způsob řešení 
problémů, které na tomto výboru přednesla v oblasti bezpečnosti. Znovu připomněla 
špatnou dopravní situaci v ul. V Holešovičkách, kde po všech úpravách a přijatých 
opatřeních stále stoupá počet projíždějících vozidel. 
P. Hána – odpověděl pí Šenarové, že i přes snahu nemůže některé záležitosti ani tento 
výbor vyřešit či ovlivnit, ale v rámci fin. možností věnuje PČR i MP zvýšený dohled ve 
zmíněné lokalitě. 
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7.  Volba přísedících Městského soudu v Praze  
Jednání byla přítomna řed. ZIO MHP JUDr. Novaková.  
 
 opětovná volba 

usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP navrhuje 
znovuzvolení  přísedícího č. 1 (P.D.) dle předloženého seznamu, který byl předmětem 
jednání. 

hlasování 6-0-0 
(vrátila se Krobová Hášová) 

 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP navrhuje 
znovuzvolení  přísedícího č. 2 (V.P.) dle předloženého seznamu, který byl předmětem 
jednání. 

hlasování 0-3-3 
Kandidát č. 2 nebyl odsouhlasen a nebude navržen. 
 
 
 noví zájemci 

Po prostudování seznamu bylo hlasováno: 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP navrhuje 
zvolení  kandidáta č. 1 (M.K.) z předloženého seznamu, který byl předmětem jednání. 

hlasování 6-0-0 
Výbor  pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu ZHMP navrhuje 
zvolení  kandidáta č. 2 (L.S.) z předloženého seznamu, který byl předmětem jednání. 

hlasování 6-0-0 
 
Na funkci přísedících MS budou ZHMP navrženi 2 uchazeči. 
 
 
8. Různé 
- - - 
 
 
Další jednání výboru pro bezpečnost, transparentní veřejnou správu a legislativu 
ZHMP se uskuteční dne 13. 3. 2013 od 17,00 hodin. 
 
 
 
Zapsala: R. Procházková     
 
Ověřili: P. Hána 
 
  JUDr. L. Ledl 
 

Ing. P. Beran        


	Zapsala: R. Procházková



